

[19] Patents Registry
The Hong Kong Special Administrative Region
香港特別行政區
專利註冊處

[11] 30088198 A

[12] **SHORT-TERM PATENT SPECIFICATION**
短期專利說明書

[21] Application no. 申請編號
32023074054.2

[51] Int. Cl.
G06N 3/08 (2023.01) B66B 5/00 (2006.01)

[22] Date of filing 提交日期
05.06.2023

[45] Date of publication of grant of patent 批予專利的發表日期
22.09.2023

[73] Proprietor 專利所有人
Centre for Advances in Reliability and Safety Limited
產品可靠性暨系統安全研發中心有限公司
Units 1212-1213, 12/F., BLDG 19W
Hong Kong Science Park, Pak Shek Kok, N.T.
HONG KONG

The Hong Kong Polytechnic University
香港理工大學
Hung Hom, Kowloon
HONG KONG

[72] Inventor 發明人
CHUNG Sai Ho 鍾世豪
WANG Ye 王曦
WONG Chak Nam 王澤南

[74] Agent and / or address for service 代理人及/或送達地址
RLA IP PROFESSIONAL SERVICES LIMITED
Unit 328, Building 16W, Phase Three
Hong Kong Science Park, Shatin
HONG KONG

[54] SYSTEM AND METHOD FOR A DEVISED TRAINING PROCESS FOR IMBALANCED DATASET IN NON-INTRUSIVE ELEVATOR MONITORING

用於非侵入式電梯監測中的不平衡數據集的設計訓練過程的系統及方法

[57] The present invention discloses a devised training method for imbalanced dataset in non-intrusive elevator monitoring, comprising the steps of: obtaining multi-variant signal data from non-intrusive current sensors (102); pre-processing the signal data (104); integrating the pre-processed signal data into a deep learning model (106); training the deep learning model by adopting algorithm to balance the dataset (108); and monitoring condition and detecting anomaly of the elevator based on the deep learning model (110).

本發明公開了一種非侵入式電梯監測中的不平衡數據集的設計訓練方法，包括以下步驟：從非侵入式電流傳感器（102）獲取多變量信號數據；預處理信號數據（104）；將預處理後的信號數據整合到深度學習模型中（106）；通過採用演算法平衡數據集以訓練深度學習模型（108）；基於深度學習模型（110）監測電梯的狀態和檢測電梯的異常。

